



KAREN TEACHER WORKING GROUP(KTWG) ကညီကံ့သရၢ်မၤသကိးတၢ်ကရူၢ်

P.O.Box 39 Maesariang, Mae Hong Son, Thailand 58110

Email: ktwghq@gmail.com

Website: ktwg.org

Tel/Fax: 053681440

ကညီကံ့သရၢ်မၤသကိးတၢ်ကရူၢ်လီၤခၢၣ်သး အလံာ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါဆူ ကီၢ်သုလုၤကံ့သရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ် ဖဲတၢ်မၤလၢကပီၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်ကံ့သရၢ်အမုၢ်န့ၢ်

မုၢ်န့ၢ် - ၂၀၂၄ နံၣ်, လါအိးကထိဘၢၣ် (၅) သီ

ကံ့သရၢ်သရၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်လၢကီၢ်သုလုၤ

တနံၤအံၤမုၢ်န့ၢ်လီၤဆိတနံၤ လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်ကံ့သရၢ်အမုၢ်န့ၢ်, ပအဲၣ်ဒီးဆၢဂ့ၤဆၢဝါဒီးစံးဘျူးဘၣ် ကံ့သရၢ်
သရၢ်မုၢ်တဖၣ် လၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်လံာ်သး လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်အပူၤ, လီၤဆိဒၣ် ပအဲၣ်ဒီးစံးဘျူးပၣ်ဖျါထီၣ်
ပပျၤကလုာ်ပျၤကညီ ကီၢ်သုလုၤကံ့သရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်နီၤနီၤလီၤဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်န့ၢ် လၢပတဲဖျါထီၣ်အီၤ
တလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်ကံ့သရၢ်အမုၢ်န့ၢ်, မုၢ်န့ၢ်ဒိၣ်မုၢ်န့ၢ်လီၤဆိတနံၤ လၢအဟ့ၣ်ပျၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် လၢပကပၣ်ပနီၣ်ဒီး
မၤလၢကပီၤသရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ် လၢအဟ့ၣ်လီၤအသးဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်န့ၢ်, တၢ်အၢၣ်လီၤဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤကျၢၤ ဒီးအတၢ်
တူၢ်ခိၣ်ပၣ်သး လၢပပၣ်ဖျါထီၣ်အီၤတလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးအဟဲစိၣ်ဝဲဆူတၢ်မၤလိတီၤဒၢးပူၤ ဒီးအပျၤတတၢ်တဖၣ်အ
ဂီၢ်ကိးမုၢ်န့ၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပမၤလၢကပီၤမုၢ်န့ၢ်တနံၤအံၤအသိး, ပအဲၣ်ဒီးပၣ်ပနီၣ်ဒီးစံးဘျူးစံးဖျိၣ်ဘၣ် ပကီၢ်သုလုၤ
ကံ့သရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ်အံၤ လၢအမုၢ်ပျၤလၢအတူထီၣ်ဘီထီၣ်ပတၢ်မုၢ်လၢခါဆူညါ, ဘီဘၣ်ဂ့ၤက့ၤပသ့ၣ်ပသး
လၢအလီၤစၢ်တဖၣ်, ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်သ့ၣ်သးဂဲၤတဖၣ် ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါပျၤ, တၢ်ပၣ်လုာ်ပၣ်ပျၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢကဟံး
စုန့ၣ်ကျဲၤ ပဖိပလံၤလၢအဟဲလၢခံအစၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဆူပကီၢ်သုလုၤကံ့သရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ်အအိၣ်, သုတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ် ဒီးသုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးတဖၣ်အံၤ ကမ့ၢ်တၢ်
လၢပဝဲကိးဂၤသးပူၤနီၣ်အီၤတသ့ ဒီးတနံၤဝဲဒၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သုမုၢ်ပျၤလၢအိၣ်ဒီးမူဒါဖးဒိၣ် လၢဒုးကုၣ်သ့ကုၣ်ဘၣ်ပျၤ
တကးဒီးဘၣ် မုၢ်ပျၤလၢအကၢၤဃၢ် ဒီးဟ့ၣ်ခိၣ်ဒီဖျၢၣ်လီၤပျၤ ကညီလုာ်လၢထူသန့, တၢ်ကတိၤကျိၣ် ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်
လၢတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးအလုာ်အပျၤဖးဒိၣ် လၢဟဲလီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် လၢမိၢ်ပၢ်ဖဲဖုသ့ၣ်တဖၣ်အစၢ်န့ၣ်လီၤ. ပပၣ်လုာ်
ပၣ်ပျၤဘၣ် သုတၢ်ဂုၢ်ကျဲးစၢၤဟ့ၣ်လီၤသးသပျၢ်ပျၢ် လၢအမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်က့ၤ ပပျၤကညီကံ့ဖိလၢအဟဲလၢခံ
အစၢ်တဖၣ်အဂီၢ် ဒီးပအဲၣ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်သု လၢသုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး လၢပတဲဖျါထီၣ်အလုာ်အပျၤ တသ့တလၢာ်ဘၣ်
တဖၣ် လၢကညီတၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့အဂီၢ် ဒီးတၢ်ပၤဃၢ်ကညီတၢ်ဆဲးတၢ်လၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ် လၢအတၢ်ဆိတလဲအသးခွဲၤခွဲၤအပူၤအံၤ, သရၢ်သရၢ်မုၢ်တဖၣ် ဝုၣ်ကျဲးစၢၤထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ လၢကမၤ
လိန့ၢ်တၢ်အသီ ဒီးဘီဘၣ်ဂ့ၤက့ၤတၢ်, မၤလီၤတၢ်လၢတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢပျၤကိးဂၤဒီးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤ
ဒီးရဲၣ်ကျဲၤသကိးတၢ်လၢပျၤကိးဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢနလဲဒီဖျိအီၤတဖၣ် လီၤဆိဒၣ်တၢ်, ဆၢကတီၢ်ကီၢ်ခဲ
အကတီၢ်အံၤ ကမ့ၢ်တၢ်လၢအပၣ်ဖျါထီၣ် သုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်န့ၢ် လၢကမၤဂ့ၤဘီဂ့ၤထီၣ်က့ၤပပျၤတတၢ် ဒီဖျိ
တၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့သန့န့ၣ်လီၤ. သုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး, သုတၢ်ဝံၤသးစူၤတၢ် ဒီးသုတၢ်ဟံးန့ၢ်မၤလိမၤ ဒီးတၢ်တဖၣ်
မ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤကွၢ်လိအီၤသပျၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုန်တိုင်းအန္တရာယ်၊ မပကမာဆူညံထိခိုက်မှုပတ်ပတ်လုံးလုံးလုံး လာကဆီခိုထွဲမာစာသရည်သရည်မုန်တိုင်း နီးတက်ကူညီ ဘက်ကူညီသုလဟိန်ခိုခိုဖျာအပူတက်ကူ. ပမာလီတံင်ဝဲဒ်ကိုဖိသုင်ကိးဂါ ကဒီးန့ဘက်တက်ကူညီသုလဟိန်ခိုခို အကံင်အစီသုဝဲခိုဖျာလဟာဘျာလီလီကျိင်စ့ လာကူညီသုပျာမာတက်တဖန်အတက်သုတက်ဘက် ကလဲထီင်လဲထီအဂီ, ဟ့ဒ်အဝဲသုင်တက်အိန်ယာတဖန် လာလိင်ဘက်ဝဲနီနီ ဒီးပပ်နီအဝဲသုင်မုန်ပျာလဟာအရဒ်တဖန်အသိန့လီ.

ဒ်ပမာလဟာတီဟိန်ခိုခိုဖျာကိုသရည်အမုန်န့အသိ, မပဝဲကိးဂါသုင်နီထီင် တက်ကူညီဘက်ကူညီသုအစီကမီ လာအဆီတလဲကွံင်တက်သု, ဒီးသရည်သရည်မုန်တဖန် မုန်ပျာလဟာအိန်ဒီးမုဒါဖးဒ် လာကဘျာဂါပဝဲကိးဂါအတက် အိန်မုဒါဆူညံအဂီန့လီ. သုတက်ဟ့ဒ်လီလီသးမုန်တက်အဒ်ဂါတံင်ဘက် လာပတက်မုန်လီဒီးပတက်န့ လာတက်ကူညီဘက် ကူညီသုမုန်တက်ဂါခိုခိုသုင်တခါ လာကမာလဲထီင်လဲထီပျာ ဒီးမာအါထီင်ပတက်န့ပာ်န့လီ.

ပစံးဘျူးဘက်သရည်သရည်မုန်ကိးဂါ ဃုင်ဒီးပကီသုလဟာကိုသရည်သရည်မုန် လာပယူးယီင်ပပ်ကဲ အီတဖန်လဟာ, သုတက်ဟ့ဒ်လီလီတံင်သးလဟာလဟာဆုဆု ဒီးသုတက်တူခိုခိုပပ်သး လာပတဲဖျာထီင်ကုအီတလဟာ အဖီခိုန့လီ. သုတက်ဖဲတက်မာမုန်တက်သုင်ထီင်အခိုခိုတဃာ်တခါ လာပပျာတတကအိန်မုဘက်လဟာပျာပျာ ဒီး ကဒ်ထီင်ထီထီင် ခါဆူညံအဂီန့လီ.

မဟိန်ခိုခိုဖျာကိုသရည်မုန်န့ကမာစံင်န့ပဝဲကိးဂါတက်မုန်တက်ခို, သုင်ခုသးခု, ဒီးတက်သုင်မံသးမုန်တက်ကူ

ဃုဃုဆူတက်မာနာ

ပျာဒီးတက်ဆာဂုအါ
ကညီကိုသရည်မာသကိးတက်ကရူ
လီခါင်သး